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Drážní úřad rozhodl 26. ledna o zrušení oprávnění k provozování drážní do-
pravy společnosti Jindřichohradecké místní dráhy z důvodu finanční nezpů-
sobilosti. Dnem nabytí právní moci tohoto rozhodnutí tak pozbývají platnosti 
licence dopravce vydané společnosti v letech 1995 a 2009.

Ohlédnutí za činností Autonomní unie strojvůdců Evropy
ALE v roce 2022

Podle  zákona o dráhách se za finanč-
ně nezpůsobilého považuje ten, kdo 
dluží nedoplatky na daních, pojistném 
nebo penále na sociálním zabezpečení, 
příspěvku na státní politiku zaměstna-
nosti nebo na pojistném na všeobecné 
zdravotní pojištění. Pokud držitel licen-
ce přestane splňovat podmínky stano-
vené § 25 zákona o dráhách, mezi které 
patří i prokázání finanční způsobilosti, 
rozhodne Drážní úřad o odejmutí licen-
ce dopravce. 

Podklady nebyly předloženy
„Řízení o odejmutí licence bylo  

v loňském roce na žádost společnosti 
přerušeno. Jindřichohradecké místní 
dráhy však ve stanovených lhůtách ne-
předložily podklady dokládající zlep-
šení jejich finanční situace a nebyly 

tak schopny prokázat, 
že plní podmínky způ-
sobilosti podle zákona  
o dráhách,“ říká Jiří 
Kolář, ředitel Drážního 
úřadu.

Společnost Jindři-
chohradecké místní drá-
hy, a.s. (JHMD), která 
je zároveň provozovate-
lem úzkokolejné dráhy 
z Jindřichova Hradce 
do Obrataně a do Nové 
Bystřice, ukončila pro-
voz na svých tratích  

3. října 2022, protože jí skončila pěti-
letá platnost osvědčení o bezpečnost 
provozovatele dráhy. O 14 dnů později 
skončila také pětiletá platnost jednotné-
ho osvědčení o bezpečnosti dopravce. 
Nyní přichází také o licenci dopravce.

Nedostatky v žádosti
Společnost JHMD požádala koncem 

září 2022 o vydání nového osvědče-
ní o bezpečnosti provozovatele dráhy.  
V této žádosti však Drážní úřad shledal 
nedostatky a řízení přerušil do doby 
doplnění podkladů, nejpozději však do  
15. února 2023. Se společností JHMD 
je nadále vedeno řízení o odejmutí 
úředního povolení k provozování dráhy.  
O vydání jednotného osvědčení o bez-
pečnosti dopravce JHMD nepožádaly.

(pas), foto JHMD

Kolega Jaroslav Vincour, jako člen 
revizní komise ALE, požádal o to, aby 
se revize účtů a souvisejících doku-
mentů unie uskutečnila u nás v České 
republice. Setkání revizní komise tedy 
proběhlo loňského devátého května  
v prostorech prezidia FSČR v Praze. Při 
té příležitosti jsme se ujali jako hosti-
telé i schůze výkonného předsednictva 
ALE (tvoří ho prezident a dva vicepre-
zidenti ALE). To se konalo paralelně 
s jednáním revizní komise ve dnech 
9.-11. května 2022. Jeho hlavní náplní 
byla příprava pravidelného zasedání 
předsednictva ALE a programu pod-
zimního kongresu ALE včetně připra-
vovaných změn stanov. Jako pořadatelé 
jsme dle vyjádření všech hostů obstáli 
na výbornou.

Řím a Alcalá
Druhou akcí loňského roku bylo již 

zmíněné jednání předsednictva ALE 
konané v Římě od 31. května do 1 červ-
na. Za Federaci strojvůdců ČR se zú-
častnil viceprezident Jaroslav Vincour 

spolu s tlumočníkem Jindřichem Telí-
nem. Hlavní část programu tvořilo pro-
jednání návrhů změn stanov, informace 
o jednáních výkonného předsednictva 
na úrovni vrcholných struktur Evropské 
unie a seznámení s výsledky jednání  
s druhou evropskou železniční odbo-
rovou centrálou ETF. Závěrem pak zá-
stupci jednotlivých členských organiza-
cí přednesli zprávy o své činnosti.

Nejvýznamnější akcí pak bylo roko-
vání nejvyššího orgánu ALE – kongre-
su, který se koná pravidelně v čtyřle-
tém cyklu. Ten loňský se uskutečnil ve 
Španělsku 5. října v městečku Alcalá de 
Henares nedaleko Madridu.

Kongresu ještě předcházelo 4. říj-
na v témže místě pravidelné zasedání 
představenstva ALE. Na něm vyvr-
cholily přípravy a ladily se detaily na 
jednání kongresu. Toho se vedle členů 
představenstva ALE (prezidenti člen-
ských organizací) účastní i delegáti,  
a to podle počtu členů svých organizací. 
Za Federaci strojvůdců ČR se kongresu 
zúčastnil prezident Jaroslav Vondrovic 

(člen představenstva), viceprezident 
Jaroslav Vincour (člen revizní komise 
a delegát), David Votroubek a Kamil 
Chaloupka (delegáti). 

Příště anglicky
Po zahájení pracovního zasedání 

proběhla prezence přítomných delegá-
tů, následovalo schválení programu, 
volebního řádu a volba řídícího výbo-
ru kongresu. Po těchto procedurálních 
záležitostech přednesl prezident Juan 
Jesús Fraile zprávu o činnosti předsta-
venstva a Jaroslav Vincour pak zprávu 
revizní komise o hospodaření a stavu 
rozpočtu za rok 2022 a návrh rozpočtu 
na rok 2023. 

Dalším důležitým bodem programu 
bylo projednání a schválení změny sta-
nov ALE. Mezi ty nejvýznamnější patří 
zřízení funkce výkonného tajemníka 
a změna úředního jazyku z němčiny 
na angličtinu, což pro FSČR znamená 
potřebu výměny tlumočníka. Zde je na-
místě vyslovení velkého poděkování za 
výbornou spolupráci našemu dlouhole-
tému tlumočníkovi Jindřichu Telínovi, 
který ve funkci překladatele a tlumoč-
níka do/z německého jazyka působí 
prakticky od našeho vstupu do ALE.

Viceprezident 
pokladníkem

Poté již ná-
sledovala volba 
prezidenta, dvou 
viceprezidentů, 
pokladníka a dvou 
členů revizní ko-
mise. Funkci pre-
zidenta ALE již 
podruhé obhájil 
Juan Jesús Fraile, 
stejně tak funk-
ci viceprezidentů 
obhájili Leszek 
Mietek a Pietro Serbassi. Pro Federaci 
strojvůdců je velkou ctí, že do funkce 
pokladníka byl zvolen kolega Jaroslav 
Vincour. Toho pak jako bývalého čle-
na revizní komise nahradí slovenský 
zástupce Peter Dubovský. Druhým čle-
nem byl této komise zvolen člen italské 
organizace Paolo Lauzzanno.

Poděkováním účastníkům a závěreč-
ným slovem staronového prezidenta 
Juana Jesúse Fraileho byl pak kongres 
ukončen.

Větší pružnost a efektivita
Snad se schválené změny stanov 

stanou pozitivním impulsem pro dal-
ší práci naší mezinárodní organizace. 
Věřím také, že zřízení funkce výkon-
ného tajemníka, jenž bude na základě 
pověření výkonného předsednictva a 
představenstva jednat jménem ALE s 
vrcholnými strukturami EU i dalšími 
mezinárodními institucemi, přispěje k 
větší pružnosti a efektivitě ALE při jed-
náních o zlepšování pracovních a so-
ciálních podmínek zaměstnanců v do-
pravě, jakož i při zavádění jednotných 
pravidel provozování dráhy a drážní 
dopravy v celé Evropě.

Jaroslav Vondrovic, foto archiv

Přejezd přes koridorovou trať ve Vendryni je zabezpečený 
výstražnými světly a závorami. Kvůli častému nerespekto-
vání výstražné signalizace jej Správa železnic zahrnula mezi 
vytipované lokality, kde mají na chování řidičů dohlížet in-
teligentní kamery. „Díky vstřícnosti statutárního města Třin-
ce při ověřovacím provozu mohl projekt postoupit do své 
finální fáze. Vytvořili jsme a na Třinecku otestovali unikátní 
řešení, které odpovídá současným nárokům policie a umož-
ňuje spolehlivé zaznamenávání a následné vyhodnocování 
informací o přestupcích či trestných činech zcela bez obslu-
hy,“ ,“ říká generální ředitel Správy železnic Jiří Svoboda. 

Sedm trestných bodů
Kamery u přejezdu registrují spuštění světelné výstrahy 

a po uplynutí přiměřené doby na bezpečnou reakci řidiče 
potom průjezd každého silničního vozidla. Dokumentaci  

o přestupku pak přes Centrální místo služeb předají na 
servery policie. Software je automaticky roztřídí a infor-
mace o přestupcích aut do 3,5 tuny postoupí příslušné obci  
s rozšířenou působností. „Pro řidiče takový přestupek na že-
lezničním přejezdu znamená záznam 7 bodů do jeho bodo-
vého hodnocení, vedle toho mu hrozí také pokuta až 5 000 
korun a zákaz řízení motorových vozidel až na 6 měsíců,“ 
upozorňuje ředitel služby dopravní policie Jiří Zlý,. Finanč-
ní prostředky z výběru pokut poputují do rozpočtů obcí, 
které budou příslušnou agendu vyřizovat. Porušení zákona  
v případě vozidla nad 3,5 tuny připadne automaticky k řeše-
ní dopravnímu inspektorátu Policie ČR.

Funguje i při mlze
Kamery průkazně dokumentují protiprávní jednání i při 

mlze, sněžení a jinak zhoršených podmínkách, rozeznají 
také zahraniční vozidla. „Software na vyhodnocování a pře-
dávání záznamů je přizpůsobený informačnímu systému pro 
veřejnou správu, který používá i náš magistrát. Byli jsme 
osloveni Policií ČR a vyšli jsme vstříc ověření spolehlivosti 
fungování tohoto systému, který přispěje k vyšší bezpečnos-
ti provozu, ochraně zdraví a životů občanů,“ vysvětluje pri-
mátorka Třince Věra Palkovská.

Po analýze ostrého provozu ve Vendryni bude možné au-
tomatizovaný systém v této podobě spustit i na dalších vyti-
povaných železničních přejezdech. S důsledným postihová-
ním vjíždění na železniční přejezd v době, kdy je spuštěna 
výstražná signalizace, tak musí řidiči v budoucnu počítat na 
více místech.

Text a foto (sž)

Po dvou „covidových“ letech, kdy aktivita mezinárodní odborové organizace 
strojvůdců, jejímiž jsme členy, mohla probíhat pouze distanční formou, jsme 
se konečně v roce 2022 mohli vrátit k běžnému způsobu komunikace a spo-
lupráce.

Systém automatického postihování přestupků
Trestající přejezd v Třinci

Správa železnic spustila od 1. února na železničním přejezdu ve Vendryni u Třince plnohodnotný provoz automatizo-
vaného systému na zaznamenávání a vyhodnocování přestupků. Technické řešení připravila v rámci pilotního projektu 
ve spolupráci s Ředitelstvím služby dopravní policie a Magistrátem města Třince. Loni úspěšně obstálo ve zkušebním 
provozu a jeho ostré nasazení v lednu schválila Policie ČR i Ministerstvo dopravy. Automatický kamerový systém začne 
postupně dohlížet na disciplinovanost řidičů i na dalších přejezdech.

Jednání o stravném u ČD Cargo
Začátkem roku 2023 zaslala FSČR po dohodě s OSŽ společný návrh na úpra-
vu stávající PKS ČD Cargo v oblasti stravného. Tento návrh byl zaměstnava-
teli zaslán na základě předchozí dohody z průběhu kolektivního vyjednávání  
a vzhledem k vydané novelizaci vyhlášky MPSV o nové výši sazeb stravného.

Přestože i po vydání nové vyhláš-
ky MPSV, která upravuje jeho výši, je 
stravné dohodnuté v PKS ČD Cargo 
2023 v předepsaném intervalu, rozhod-
la se FSČR požadovat jeho navýšení 
pro zaměstnance na maximální úroveň, 
která je dle této vyhlášky přípustná. 
Důvodem je současná naprosto bezpre-
cedentní výše inflace a snaha o alespoň 
částečnou kompenzaci raketově rostou-
cích nákladů na stravování zaměstnan-
ců v pracovní době.

Na společném jednání svolaném 
na letošního 31. ledna se k tomuto 

návrhu připojily i další odborové centrály  
a společně s návrhem na navýšení 
hodnoty stravenek byly předloženy za-
městnavateli. Ten tuto snahu o jednání 
bohužel odmítl a s návrhem pro tento 
okamžik vyjádřil nesouhlas s tím, že je 
ochoten se o návrhu bavit ke konci prv-
ního nebo začátkem druhého čtvrtletí 
letošního roku. 

O dalším průběhu jednání vás bude-
me informovat prostřednictvím webové 
prezentace FSČR a ZS.

David Votroubek
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Výpravčí strojvedoucímu Nex 43404 namydlil schody
Místo zácviku létal s letadlem

V důsledku vzniku MU byl v žst. Prosenice přerušen provoz od 
22:55 h dne 13. ledna 2022 do 21:16 h následujícího dne, kdy byl 
obnoven provoz po sudé kolejové skupině. Dne 2. února 2022 v 8:30 
h byl obnoven provoz v liché kolejové skupině, avšak ve stejný čas 
začala neplánovaná výluka sudé kolejové skupiny. Provozování drá-
hy v úplném rozsahu bylo obnoveno dne 2.  2.  2022 ve 12:30 h.

Na přivolávací návěst
V době nehody byla výluka zabezpečovacího zařízení dle ROV 

15003 v žst.  Prosenice a mezi žst. Prosenice a Lipník nad Bečvou, 
takže se jezdilo na přivolávací návěst a v mezistaničním oddílu. Sta-
nice Prosenice byla z tohoto důvodu obsazena vnitřním a vnějším 
výpravčím a dále dozorci výhybek na obou zhlavích.

Pozn. k vlaku Nex 43404: vlak jel na území České republiky v tra-
se Lanžhot st. hr. – Bohumín-Vrbice na licenci dopravce RCC-CZ; 
výchozí stanicí vlaku byla Soroksár-Terminál (Maďarsko), odkud jel 
vlak pod číslem 42508 do stanice Rusovce (Slovenská republika). 
Ze stanice Rusovce vlak pokračoval pod číslem 41810, přes stanici 
Kúty (Slovenská republika), kde byla provedena výměna HDV 91 
81 1293 193-9 A-ÖBB za HDV stejné řady 1293.198-8, vč. jednodu-
ché zkoušky brzdy, do žst. Břeclav, odkud vlak pokračoval jako Nex 
43404. Cílovou stanicí měly být Małaszewicze (Polská republika);

Vlak Nex 43404 vjížděl tedy do stanice na přivolávací návěst, 
ovšem rychlostí 53,4 km/h. V té době strojvedoucí překročil nejvyš-
ší dovolenou rychlost 40 km/h o 13,4 km/h , přičemž zadáním tahu 
HDV rychlost vlaku nadále zvyšoval. Vlak Nex 43404 při vjezdu na 
SK č. 1 dosáhl maximální rychlosti 63,4 km/h. Strojvedoucí překro-
čil nejvyšší dovolenou rychlost o 23,4 km/h, s vlakem se v danou 
chvíli nacházel ve vzdálenosti 571 m před odjezdovým návěstidlem 
S1, které stále návěstilo návěst „Stůj“. Ta byla při vjezdu vlaku na 
SK č. 1 viditelná již ze vzdálenosti 800 m. O 10 sekund později, tzn. 
ve 22:53:33 h, vlak jízdou výběhem rychlostí 62,3 km/h minul úro-
veň DK. O dalších 5 sekund později, tzn. ve 22:53:38 h, strojvedoucí 
přestavil páku brzdiče strojvedoucího do brzdící polohy „1A“. Vlak 
jedoucí rychlostí 61,4 km·h-1 se nacházel ve vzdálenosti 317 m před 
odjezdovým návěstidlem S1. Po uplynutí dalších 9 sekund, tzn. ve 
22:53:47 h, při rychlosti 56,8 km /·h strojvedoucí manipulací s pá-
kou brzdiče zavedl rychločinné brzdění – páku přestavil do polohy 
„SOS“. Vlak se nacházel ve vzdálenosti 166 m před odjezdovým 
návěstidlem S1. Když se vlak Nex 43404 nacházel ve vzdálenosti 62 
m před odjezdovým návěstidlem S1, tzn. ve 22:53:54 h, při rychlosti 
45,3 km·/ h, strojvedoucí manipulací s ovládací pákou přímočinné 
brzdy zavedl brzdění přímočinnou brzdou. O 6 sekund později, tzn. 
ve 22:54:00 h, přední čelo vlaku rychlostí 29,9 km/h minulo úroveň 
odjezdového návěstidla S1. Vlak se nacházel ve vzdálenosti 40 m 
před místem srážky se stejným směrem jedoucím vlakem Pn 52479. 
Ke srážce došlo ve 22:54:09 h, kdy HDV vlaku Nex 43404 narazilo 
do předního dílu (části „b“) 4. TDV vlaku Pn 52479. Následným 
nehodovým dějem došlo k vykolejení HDV vlaku Nex 43404 a tří 
dvoudílných TDV vlaku Pn 52479.

Co řekl strojvůdce
Z výpovědi strojvedoucího: V žst. Břeclav byl zpraven písemným 

rozkazem – Všeobecný rozkaz, kterým byl prokazatelným způso-
bem zpraven mj. o tom, že z Prosenic do Lipníku n. B. pojede v me-
zistaničním oddílu po TK č. 1, že oddílová návěstidla AB pro jeho 
jízdu neplatí a jsou zneplatněna a že nesmí překročit rychlost 100 
km/h, což si zafixoval jako komplexní blok opatření souvisejících  
s výlukou, která začínají odlišně od písemného rozkazu již v žst. Pro-
senice a ne až mezi stanicemi Prosenice a Lipník n. B. Návěst „Stůj“ 
navěštěnou odjezdovým návěstidlem S1 žst. Prosenice registroval, 

ale neočekával, že pro jeho jízdu platí, protože z obsahu písemného 
rozkazu a PN návěstěné vjezdovým návěstidlem 1S žst. Prosenice 
nabyl dojmu, že se jedná o začátek výluky – jízdy v mezistaničním 
oddílu. Současně si neuvědomil, že v obvodu výhybek přilehlých  
k vjezdovému návěstidlu 1S žst. Prosenice, které návěstilo návěst 
PN, a při jízdě po SK č. 1 překročil nejvyšší dovolenou rychlost.

Létal jako pilot
Strojvedoucí vlaku Nex 43404 měl v době vzniku MU se spo-

lečností STROJVŮDCI CZ uzavřenou Dohodu o pracovní činnosti 
dle § 76 zákona č. 262/2006 Sb., s účinností od 1. listopadu 2021 na 
dobu neurčitou. Byl rovněž pilotem dopravního letadla u společnosti 
Smartwings s několikaletou praxí, jež byla výrazně delší než jeho 
praxe při řízení DV.

Drážní inspekce se v rámci šetření lidských a individuálních vlast-
ností zabývala podrobně zejména odbornou způsobilostí strojvedou-
cího vlaku Nex 43404, jejíž analýza je uvedena níže. Strojvedoucí 
vlaku Nex 43404 byl dle právních předpisů České republiky a jed-
notných technologických postupů dopravce RCC-CZ v době vzniku 
MU odborně způsobilý k výkonu zastávané funkce. Byl držitelem 
licence strojvedoucího vydané DÚ dne 31. 3. 2021, s platností do 
31. 3. 2031. Vydání licence předcházelo školení k získání základních 
obecných znalostí, dovedností a postupů, nezbytných pro řízení DV 
a výkon činnosti strojvedoucího v délce 120 h (v období od 8. do 
26. 2. 2021), realizované společností RETROLOK, které byla pro 
tuto činnost udělena DÚ akreditace č. CZ 81 2020 0002. Strojve-
doucí vlaku Nex 43404 byl v době vzniku MU i držitelem osvědčení 
strojvedoucího platného do 25. 10. 2024. Zkoušku ZOZ a ověření 
znalostí k obsluze HDV řady 1293 vykonal u dopravce RCC-CZ dne 
25. 10. 2021. Složení zkoušky ZOZ měly předcházet:

• praktická část školení k získání podrobných znalostí, dovedností 
a postupů k prokázání ZOZ pro řízení DV příslušné kategorie a dru-
hu dle obsahového zaměření uvedeného v příloze č. 2 a 3 vyhlášky 
č. 16/2012 Sb. – jízdní výcvik, a to převážně na HDV řady 193, dle 
dokumentace společnosti RETROLOK, v délce 470 h [v období od 
8. 4. do 15. 10. 2021, tzn. cca 28 týdnů];

• teoretická část školení v celkové délce 160 h (v období od 
31. 5. do 25. 6. 2021). Praktickou a teoretickou část uvedeného 
školení strojvedoucího vlaku Nex 43404 zajišťovala společnost 
RETROLOK.

Pouhých 177 hodin
V průběhu prvotního projednání návrhu ZZ získala DI nové in-

formace týkající se rozsahu praktické části školení k získání podrob-
ných znalostí, dovedností a postupů k prokázání ZOZ pro řízení DV 
příslušné kategorie a druhu – jízdního výcviku strojvedoucího vla-
ku Nex 43404, který měl předcházet vykonání zkoušky ZOZ. Dle 
těchto informací neměl jízdní výcvik v období cca 28 týdnů trvat 
470 h, jak prostřednictvím zaměstnavatele strojvedoucího vlaku Nex 
43404, společnosti STROJVŮDCI CZ, dokladovala akreditovaná 
společnost RETROLOK, nýbrž pouhých 177 h. V době, kdy měl dle 
podkladů společnosti Retrolok vykonávat jízdní výcvik, prokazatel-
ně pracoval jako pilot, a to i v rámci mezinárodních letů

Drážní úřad zahájí řízení o odebrání akreditace pro školení stroj-
vedoucích společnosti Retrolok. Důvodem jsou nepravdivé údaje  
o výcviku strojvedoucího, který způsobil loňskou nehodu v  Proseni-
cích. „Drážní úřad zahájil se společností RETROLOK s.r.o. správní 
řízení ve věci odejmutí Osvědčení o akreditaci k poskytování školení 
strojvedoucích. Drážní úřad tak učinil na základě závěrečné zprávy 
Drážní inspekce o výsledcích šetření mimořádné události v železnič-
ní stanici Prosenice s následným vykolejením vlaku, ke které došlo 

13. 1. 2022. Z výsledků šetření vyplývá, že akreditovaná právnic-
ká osoba, společnost RETROLOK, která poskytla strojvedoucímu 
vlaku Nex 43404 školení k získání zvláštní odborné způsobilosti  
k řízení drážního vozidla, nesplnila svoji povinnost a neposkytla 
strojvedoucímu minimální stanovený rozsah praktické části školení.

Drážní úřad má za to, že společnost RETROLOK tak nesplňu-
je podmínky ustanovení § 46o, odst. 3, písm. d) zákona o dráhách 
pro Osvědčení o akreditaci.,“ řekla mluvčí Drážního úřadu Pavlína 
Straková. 

Výpravčí také nese vinu
Na nehodě má podle mne spoluvinu i vnitřní výpravčí stanice Pro-

senice, který rozhodl o výpravě Pn 52479 ze třetí koleje, před roz-
jetým nákladním expresem 43404, který přijížděl na první kolej od 
Přerova. Výpravčí totiž porušil článek 252 předpisu SŽ D1 část prv-
ní o přednosti vlaků. Nejde jen o zbytečné zpoždění mezinárodního 
nákladního expresu, ale také o to, že kdyby výpravčí nechal nejdříve 
projet Nex 43404 a teprve potom vypravil Pn vlak, k uvedené ne-
hodě by zcela jistě nedošlo. Ten výpravčí totiž strojvedoucímu Nex 
43404, jak se říká, namydlil schody. Do své výpovědi sice uvedl, 
 že jízdu vlaku Pn 52479 před jízdou vlaku Nex 43404 upřednostnil 
z důvodů následného umožnění vjezdu vlaku Nex 43204 z TK č. 2S 
od Dluhonic, který stál před vjezdovým návěstidlem 2DS, ovšem 
ten mohl vzít do stanice ihned po průjezdu Nex 43404 a až nakonec 
vypravit vlak Pn 52479.Drážní inspekce ovšem do závěrečné zprá-
vy napsala: „Při šetření nebylo zjištěno porušení úloh a  povinností 
provozovatele dráhy.“

Případné zájemce o další podrobnosti této nehody odkazuji na 
Závěrečnou zprávu Drážní inspekce, kde se mohou na 76 stranách 
dozvědět více.                Petr Kůžel

Foto Policie ČR

V Prosenicích na Přerovsku došlo 13. ledna 2022 ve 22.54 hod. ke srážce dvou nákladních vlaků; Nex 43404, který od Přerova vjíž-
děl na 1. staniční kolej, projel odjezdové návěstidlo S1 v poloze Stůj a na lipnickém zhlaví se na výhybce č.  5 bočně srazil s právě 
odjíždějícím vlakem Pn 52479 z třetí koleje směrem do Lipníku nad Bečvou. Následkem toho došlo k vykolejení HV vlaku Nex 43404 
a 3 vozů vlaku 52479. Při MU byla škoda vzniklá na DV, součástech dráhy a životním prostředí vyčíslena celkem na 28 479 130 Kč. 
Nikdo nebyl zraněn.

SŽ už projektuje více než 300 kilometrů VRT

Zakázku na vypracování dokumenta-
ce pro územní rozhodnutí (DÚR) a pod-
kladů pro proces EIA získalo sdružení 
složené ze společností SUDOP PRA-
HA, Egis Rail, Mott MacDonald CZ 
a MOTT MACDONALD LIMITED. 
Tendr byl vyhlášen v souladu s meto-
dou Best Value, která výrazně přispívá 
k výběru kvalitního dodavatele a sni-
žuje riziko nedostatků výsledného díla. 
Správa železnic pomocí této metody 
stanovila také důležité projektové cíle, 
které zahrnovaly ohleduplnost stavby 
ke svému okolí a životnímu prostředí. 
Trať by měla také v co největší míře 

splynout s krajinou. Zadávací řízení 
bylo nastaveno s ohledem na dosavad-
ní zkušenosti s projednáváním projektu  
v regionech.

Téměř 80kilometrový úsek navazuje 
na již projektovanou VRT Polabí z Pra-
hy do Poříčan, která je rovněž součástí 
nové vysokorychlostní trati z hlavního 
města do Brna. Harmonogram prací 
předpokládá získání územního rozhod-
nutí v roce 2025. Stavba samotná by 
pak měla začít zhruba o dva roky poz-
ději. Trať bude sloužit výhradně osob-
ní dopravě a vlaky po ní budou jezdit 

rychlostí 320 km/h. Cesta mezi Prahou 
a Brnem se po dokončení celé trati 
zkrátí na jednu hodinu. 

Správa železnic od dnešního dne 
připravuje technický návrh pro více 
než 300 kilometrů nových vysokorych-
lostních tratí. Pokračují také projekční 
práce pro dva terminály VRT – Praha 
východ a Roudnice nad Labem. V le-
tošním roce budou dokončeny tech-
nické návrhy několika tratí, zahájeny 
přípravy na tendry Design & Build  
a nastaveny procesy pro majetkoprávní 
vypořádání.

(sž)

Správa železnic uzavřela další smlouvu na projekční práce pro budoucí síť vysokorychlostních tratí (VRT). Technický 
návrh získá úsek VRT Střední Čechy mezi Poříčany a Světlou nad Sázavou, který bude součástí trati z Prahy do Brna. 
Projektanti tak od dnešního dne podrobně připravují už více než 300 kilometrů nových tratí.

Průzkum pro Berounský tunel

Správa železnic pokračuje v přípravě novostavby trati Praha-Smíchov – Be-
roun. Pro získání potřebných informací o geologické stavbě a geotechnických 
vlastnostech horninového prostředí v místech budoucího Berounského tune-
lu vyhlásila výběrové řízení na zhotovení inženýrskogeologického průzkumu. 
Tento krok přispěje ke snížení geotechnických rizik při samotné výstavbě tu-
nelu. 

Zakázka je koncipována jako rám-
cová dohoda na celý podrobný geo-
technický průzkum s předpokládanou 
celkovou hodnotou ve výši 278 milionů 
korun. 

Dílčí zakázky

Na základě rámcové dohody a zpra-
covaného projektu průzkumných prací 
bude Správa železnic zadávat vybrané-
mu dodavateli jednotlivé dílčí zakázky, 

a to podle aktuálních potřeb a finanč-
ních možností. 

Berounský tunel o délce 24,7 km 
bude nejvýznamnějším stavebním ob-
jektem na novostavbě trati mezi Prahou 
a Berounem. 

Umožní odklon dálkové dopravy 
ze stávající trati podél Berounky, díky 
rychlosti až 200 km/h navíc výrazně 
zkrátí dobu cestování z metropole na 
západ Čech.            

(sž)
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Cílem výcviku je zlepšování schopností a dovedností, nacvičení správného postupu

Trenažér: nejvíce jsou slyšet negativní reakce

U nás jsou instalovány dva trena-
žery pro strojvedoucí, ve Vršovicích 
a České Třebové. Jsou zcela stejné?

Ano, oba simulátory jsou totožné.

Výcvikem tam procházejí všichni 
stávající strojvedoucí a asi hlavně ti 
budoucí. Kolikrát musí tyto skupiny 
ročně výcvik absolvovat?

Noví strojvedoucí se zúčastní tré-
ninku na simulátorech v průběhu kurzu 
všeobecné odborné způsobilosti a kur-
zu zvláštní odborné způsobilosti cel-
kem dvakrát až třikrát. Stávající stroj-
vedoucí absolvují školení na simulátoru 
jednou za rok v délce jedné hodiny.

V praxi je zažít nemusí

Co je hlavně cílem výcviku?
Cílem výcviku pro nové strojvedou-

cí jsou reakce na základní situace při 
normálním provozu, následně situace 
v poruchovém provozu, např. poruchy 
návěstidel, poruchy přejezdů, a podob-
ně, a nakonec postupy při mimořádnos-
tech. Zde je kladen důraz na komuni-
kaci v takových situacích, a to jak na 
komunikaci výpravčím/dispečerem po 
radiostanici, tak s doprovodem vlaku.

Pro nové strojvedoucí je výhodou, 
že na simulátoru dostanou možnost 
„zažít“ situace, které během jízdního 
výcviku nemusí nastat, ale které musí 
být umět vyřešit. U stávajících stroj-
vedoucích je cílem školení procvičení 
situací, mohly být nebo dokonce které 
byly předmětem mimořádné události, 
případně u kterých se zjistí, že při nich 
strojvedoucí často chybují. Tady vy-
užíváme výstupy z kontrolní činnosti  
a další podněty z provozu.

Zde bych chtěl zdůraznit, že se  
v případě školení na simulátoru nejedná  
o zkoušku. Vhodný výraz je v našem 
případě „trénink“, tedy zlepšování 
schopností a dovedností a nacvičení 
správného postupu.  

Jak trénink probíhá?
Strojvedoucí je na začátku lek-

ce seznámen s obsluhou simulátoru  
a v základních rysech se scénářem. Poté 
následuje vlastní jízda na simulátoru 
a po ní probíhá vyhodnocení jízdy 
s lektorem. Pokud při jízdě dojde k chy-
bám nebo nedostatkům, lektor strojve-
doucího na tyto skutečnosti upozorní 
a zároveň mu vysvětlí správný postup. 
Z jízdy je automaticky generován zá-
znam, který je po doplnění lektorem 
ukládán.

Podle čeho simulujete pro jednotli-
vé strojvedoucí situace?

Simulované situace se vytvářejí na 
základě požadavku O 18 GŘ, stejně 
jako například náplň povinného ško-
lení. Lektoři DVI na základě těchto 
požadavků vytvoří několik scénářů, 
které se potom spouští jednotlivým 
strojvedoucím.

Z rodiny Panterů

Jak jsou pro strojvůdce voleny 
lokomotivy?

Pult simulátoru je vytvořen jako prů-
nik několika typy vozidel, používaných 
u ČD. V zásadě vychází z jednotek ro-
diny Panter. Softwarově je možné po-
užít elektrické nebo motorové vozidlo, 
ovládání však zůstává víceméně stejné. 
Strojvedoucí si před spuštěním jízdy 
může vybrat, jestli preferuje elektric-
kou nebo motorovou lokomotivu, může 
vybrat typ radiostanice a typ vlakového 
zabezpečovače.

Jedou se konkrétní tratě? 
K této otázce mám dva výklady: jed-

ná se o fiktivní tratě s reálnými prvky, 
případně se jedná o anonymizované re-
álné tratě. Touto cestou jsme při vývoji 
simulátoru šli proto, aby nikdo nemohl 
být zvýhodněn nebo naopak znevýhod-
něn znalostí tratě.

Není pro strojvůdce složité sledo-
vat jízdní rozkazy, a zároveň situaci 
na trati? 

Myslím že i reálu strojvedoucí musí 
sledovat trať a zároveň rozkaz. Na si-
mulátoru se to snažíme minimalizo-
vat, bez toho však nelze některé situ-
ace trénovat – např. jízdu se zvýšenou 
opatrností.

Od strojvůdců jsem se dozvěděl, že 
z hodiny na trenažeru je čisté jízdy 
jen 20 minut, nemělo by to být pod-
statně více?

Vlastní jízda je koncipována tak, že 
trvá cca 35 minut. Stává se, že někomu 
trvá jízda déle. Celkový čas na jednoho 
strojvedoucího včetně vyhodnocení je 
60 minut.

Nevolno není častý jev

Jak je pojatá grafika? Údajně se 
některým strojvůdcům v některých 
případech (výhybky a podobně) dělá 
špatně, ačkoli v praxi tyto situace  
v pohodě zvládají. Dá se tato chyba 
nějak odstranit? Co se pak stane, 
když je mu zle?

S lektory z DVI máme stanovené 
postupy, jak pracovat se strojvedoucím, 
kterému se na simulátoru udělá nevol-
no. Ke každému takovému případu se 

přistupuje individuálně. Není to však 
nijak častý jev, jedná o zlomky pro-
cent v celkového počtu proškolených 
strojvedoucích.

Jaká je spokojenost ČD s provo-
zem simulátorů?

Zaregistrovali jste nějaké problémy, 
náměty ke zlepšení? jak jste je řešili?

Samozřejmě jako každý nový pro-
dukt i start školení na simulátoru vyka-
zoval různé problémy. Měli jsme pro-
blémy technického rázu, ale snad nej-
větší problém byla covidová omezení. 
Rok 2022 byl prvním rokem, kdy jsme 
simulátory provozovali bez těchto ome-
zení. Dá se říct, že až nyní máme kom-
pletní data, na základě nichž můžeme 
vyhodnocovat využití simulátorů u ČD. 
Podněty ke školení sledujeme průběžně 
a podle možností reagujeme. Provádějí 
se průběžné úpravy scénářů a podpůr-
ných dokumentů, mění se provozní 
doba simulátorů, zlepšujeme informo-
vanost strojvedoucích i strojmistrů.

Povinně

Je účast pro strojvedoucího 
povinná?

Ano, stejně jako účast na povin-
ném školení nebo na periodických 
zkouškách.

Co když se někdo školení neúčast-
ní, jaké to bude mít dopady?

V případě neúčasti strojvedoucího 
na školení na simulátoru se strojvedou-
cí vystavuje nebezpečí ztráty odborné 
způsobilosti a následné nutnosti vyko-
nání mimořádné zkoušky.

Jaké jsou nejčastější chyby 
strojvedoucích?

Nejčastější chyby jsou překračování 
nejvyšší dovolené rychlosti, např. v ob-
vodu výhybek, při jízdě podle rozhle-
dových poměrů, pří jízdě se zvýšenou 
opatrností, neznalost postupů při mi-
mořádnostech, např. při spatření pře-
kážky na trati, nedostatky při obsluze 
radiostanic (použití nouzového volání, 
závazná slovní znění) a chyby při jízdě 
na autobloku.

Jak „jízdy“ vlastně dopadají, jsou 
strojvedoucí úspěšní?

Pouze 15 procent strojvedoucích 

splní jízdu na simulátoru bez chyby. 
Přibližně 84 procent splní jízdu s men-
šími nebo většími chybami. Jedno pro-
cento strojvedoucích jízdu nedokončí.

Pokud strojvedoucí udělá chyby, 
jaké to má následky?

Pokud strojvedoucí udělá chyby, 
které můžou mít vliv na bezpečnost, 
posílá lektor info na O18 a následně na 
OŘOD. Obvykle následuje kontrola, 
výjimečně mimořádná zkouška.

Nadšení i odmítání

Jak strojvedoucí na trenažery rea-
gují podle vašich informací?

Reakce strojvedoucích jsou od nad-
šení až po jednoznačné odmítání. Vět-
šina reakcí je pozitivních, nebo neutrál-
ních. Je však pravdou, že nejvíce jsou 

slyšet negativní reakce. Podle našich 
poznatků je jich však menšina. Je po-
třeba vysvětlovat, jak jsem uvedl výše, 
že předmětem školení je zvyšování 
bezpečnosti dopravy, nikoliv snaha  
o dehonestaci strojvedoucích.

Jaké jsou další záměry s trenažery 
a jejich využitím u strojvůdců?

V letošním roce plánujeme úpravy 
simulátorů, které vyplynuly z dosavad-
ních zkušeností s jejich provozem, jako 
je vylepšení některých grafických prv-
ků, doplnění nových návěstí podle ak-
tualizovaného předpisu SŽ D1, update 
ETCS atd. Právě školení ETCS je dal-
ším programem, který bychom chtěli na 
simulátoru realizovat.

Rádi bychom simulátory využívali i 
pro další aktivity. Velký zájem o ško-
lení je z řad jiných dopravců, máme 
velký zájem z partnerských středních 
škol i z řad veřejnosti. Narážíme však 
na kapacitu našich simulátorů, která 
není nekonečná. Nechceme a nemůže-
me tyto aktivity dělat na úkor školení 
vlastních strojvedoucích. Každopádně 
školení na simulátorech se bude v bu-
doucnu rozšiřovat.

Za rozhovor poděkoval Martin Ježek
Foto archiv ČD

Trenažér pro strojvedoucí a povinné absolvování výcviku na něm, to je proble-
matika, která vyvolává diskuze, v části strojvedoucích až emoce. Specialista 
vzdělávání Úseku lidských zdrojů Českých drah Jiří Lukeš, do jehož kompe-
tencí výcvik na trenažérech patří, nám v této souvislosti odpověděl na několik 
otázek.

Jedno procento 
strojvedoucích  

jízdu nedokončí

“
 Nejčastější chyby: překračování  

rychlosti v obvodu výhybek, pří jízdě se 
zvýšenou opatrností, neznalost postupů 

při mimořádnostech

“
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Společenská rubrika

VUZ daroval pět milionů korun na pomoc železničářům

Peníze ŽELEZNICI SRDCEM
Výzkumný ústav železniční (VUZ), dceřiná společnost Českých drah, věnoval Nadačnímu fondu Skupiny ČD – ŽELEZNI-
CE SRDCEM dar ve výši 5 milionů korun. Peníze pomohou těm, kteří pracují u dráhy a ocitli se v nelehké životní situaci.

Po krátké a těžké nemoci dotlouklo dne 10. ledna 2023 
srdce strojvedoucího, strojmistra a bývalého člena ZO FS 
Krnov pana Jiřího Kopeckého.  Odešel tak další člen stroj-
vůdcovského spolku Jesenických vlků!  Za tichou vzpomín-
ku děkuje manželka Karolína s rodinou, kolegové, přátelé  
a kamarádi. P. S. Drahý táto, děkuji za vše, co jsi mě v životě 
naučil. Syn Martin. Za ZO FS Krnov Martin Kopecký, stroj-
vedoucí OŘOD Praha 

*

Poslední rozloučení

Finanční pomoc směřovala například 
k pozůstalým dětem po zaměstnancích, 
kteří zemřeli při výkonu své profese, 
nebo zaměstnancům, kteří utrpěli zá-
važná zranění. „Nadační fond od své-
ho založení rozdělil pomoc přesahující  
8 milionů Kč. Získané finanční pro-
středky už tak celkově pomohly stovce 
železničářů a jejich rodinám,“ řekl mís-
topředseda fondu a předseda předsta-
venstva společnosti ČD Cargo Tomáš 
Tóth.

Vrátil se do práce
„Velké věci se zpravidla dějí v reak-

ci na osudové příběhy konkrétních lidí. 
Před dvěma lety se náš zaměstnanec 
ocitl v těžké rodinné a zdravotní situ-
aci. Přes veškeré možnosti VUZ jako 
zaměstnavatele a podporu z firemního 
sociálního fondu se zdálo, že se kolega 
nebude moci do týmu vrátit. Oslovili 
jsme proto nově vzniklý nadační fond 
ŽELEZNICE SRDCEM a díky jeho 
významné pomoci bylo možné část 
problémů vyřešit. Zaměstnanec se vrá-
til, a my jsme se proto jako poděkování 
za poskytnutou pomoc rozhodli věno-
vat do fondu částku odpovídající výši 
produktivity práce jednoho zaměstnan-
ce za rok 2022. Tímto děkujeme ne-
jen správní radě nadačního fondu, ale  
i všem ostatním dárcům, díky nimž 
může nadační fond takovou formu 

pomoci poskytovat,“ uvedl předseda 
představenstva a generální ředitel VUZ 
Martin Bělčík.

Pomoc desítkám lidí
„Nadační fond funguje už dva a půl 

roku a za tu dobu pomohl desítkám 
našich současných i bývalých kolegů  
a jejich rodinám. Je důležité vědět, že  
o pevné zázemí se mohou naši lidé 
opřít nejenom v rodině, ale i v zaměst-
nání. Pomáhat si, je důležité, a dar od 
VUZ je toho úžasný příklad,“ doplňuje 

předseda správní rady nadačního fondu  
a generální ředitel ČD Michal Krapinec.

VUZ se specializuje na poskytování 
odborných služeb a komplexních ře-
šení v oblasti posuzování, certifikace  
a zkušebnictví železničních vozidel, 
železničních systémů a drážní dopravy. 
Jeho zákazníky jsou například výrobci 
kolejových vozidel a komponentů pro 
železniční systémy a drážní dopravu, 
vlastníci železniční infrastruktury nebo 
provozovatelé dráhy i drážní dopravy.

Text a foto (rap)

Posledního prosince minulého roku ukon-
čil svoji kariéru na železnici po úctyhodných 
50 letech, náš kolega, kamarád, strojvedoucí 
ČDC pan Jiří Žabokrtský. Chtěli bychom Jir-
kovi touto cestou poděkovat za vše co pro nás 
udělal, spoustu lidí zaučoval do profese stroj-
vedoucího, spousta kolegů se na něj obracela 
při řešení technických, předpisových, i jiných 
problémů, které naše profese denně přináší. 
Dlouhá léta byl také členem výboru turnovské 
ZO FS. Do dalších let vše nejlepší, stálý ne-
zaměnitelný úsměv, spoustu zdraví, štěstí, po-
hody a optimismu přejí kamarádi a kolegové 
z Turnova a k přání se samozřejmě připojuje 
celý výbor ZO FS Turnov.

*
31. prosinec 2022 byl dnem, kdy trať Tep-

lice v Čechách - Lovosice přišla o elitního 
strojvedoucího ČD pana Milana Fivébra. Sil-
vestrem Milan ukončil dlouhou éru strávenou 
na kolejích, kterou strávil na tratích elektrické 
i motorové trakce v bývalém depu Chomutov 
a v posledních letech na pojížděných tratích  
SLČ  Most. Všichni kamarádi, přátelé a ko-
legové přejí do toho penzijního života hodně 
elánu, štěstí a zdraví. Výbor ZO FS Most 

*
Dnes 12 ledna oslavil svoji první padesátku 

pan Jan Konopka, strojvedoucí ČD a před-
seda revizní komise ZO FS Turnov. Honzovi 
přejeme do dalších let hlavně hodně moc štěs-
tí, zdraví a celkové pohody. Kamarádi a kole-
gové ze ZO FS Turnov. K přání se připojuje 
rovněž celý výbor ZO.

*
V měsíci lednu oslavují svá významná vý-

ročí sedmdesáti let dva naši bývalí kolego-
vé - 17. ledna pan Jiří Macák, strojvedoucí  
a posléze strojmistr turnovského a libereckého 
depa a 26. ledna pan Jiří Ajchler, turnovský 
strojvedoucí.  Oběma Jikům přejí vše nejlepší, 
spoustu zdraví, štěstí a pohody kamarádi a ko-
legové z Turnova.

*
Dne 26.ledna oslavil strojvedoucí ČD Car-

go ve výslužbě pan Otto Vilt 65 let. Přejeme 
vše nejlepší, a hlavně hodně zdraví a poho-
dy do budoucna. Výbor a členové mostecké 
organizace

*
Dne 31.ledna ukončil svoji kariéru  

a pracovní poměr u ČD strojvedoucí pan  
Jaromír Hošťálek, dlouholetý předseda 
ZO FS Chomutov. Vystudoval SPŠ dopravní  
v Děčíně, kterou úspěšně zakončil v roce 1977 
maturitou. V témže roce nastoupil na základ-
ní vojenskou službu a po návratu nastoupil 
1.10.1979 do Lokomotivního depa Chomutov. 

Prošel dílenským zácvikem a pak jezdil jako 
pomocník strojvedoucího. Od 1.června 1982 
jezdil jako strojvedoucí motorové trakce a od 
roku 1990 jako strojvedoucí elektrické trakce. 
Svoji kariéru ukončil na lokomotivách řady 
162; 193; 362; 440 a 640. Jaromíre, přejeme Ti 
ve Tvé nové funkci – DŮCHODCE – hlavně 
hodně zdraví. Fotky byly pořízeny na lokomo-
tivě 362 132-3 na spěšném vlaku 1951 z Cho-
mutova do Mostu. Foto  Alois Sedlařík.

*
Velké gratulace míří do Českého Těší-

na našemu kolegovi strojvedoucímu CDC  
Petru Siudovi, který začátkem února oslavil 
šedesát let. Péťo, vše nejlepší, štěstí, zdraví, 
hodně spokojenosti k tomu našemu řemeslu,  
a hlavně v osobním životě přeji kolegové ze 
ZO Jablunkov. 

*
Rádi bychom poblahopřáli našemu kolegovi 

Lumírovi Žídkovi k jeho šedesátce. Do dal-
ších let hodně zdraví, štěstí a pracovní pohody. 
Srdečně přejí Bohumíňáci.

*
V měsíci únoru oslaví významné život-

ní jubileum, a to rovných 60 let strojvedoucí 
CD Cargo ze ZO FS Valašské Meziříčí pan  
Jaroslav Beran. Hodně zdraví, štěstí a osobní 
pohody doma i na trati přeje výbor a ostatní 
členové.

*
V únoru oslaví 50 let strojvedoucí CD pan 

Petr Zvonek z ZO FS Valašské Meziříčí. 
Oslavenci přeje výbor a ostatní členové hodně 
štěstí, zdraví a osobní pohody doma i na trati.

*
Dne 2. února oslaví strojvedoucí ČD  

Milan Fivébr 65 let. Vše nejlepší. Členové 
ZO FS Most.

Dne 3.února oslavil své sedmdesátiny kole-
ga Josef Střítecký. Do dalších let mu hodně 
zdraví, štěstí a dobré pohody přejí kolegové ze 
ZO FS Letohrad.

*
Dne 8. února oslaví šedesátiny strojvedoucí 

ČD Cargo pan Miloslav Štrombach. Výbor  
a členové FS Most přejí hodně štěstí a samo-
zřejmě hodně zdraví do dalších let.

*
Dne 8. února oslavil své výročí naroze-

ní před 60 lety předseda ZO Prostějov pan  
Jaroslav Matura.

*
Desátý únor je dnem, kdy se náš kolega 

a strojvedoucí ČD pan Jencek Halada do-
žil půlstoletí. K této události, která se stává 
jednou za padesát let přejí všichni kamarádi, 
výbor a členové FS Most. pevné nervy, štěstí  
a dostatek životní energie.

*
Dne 11. února oslavil 50 let  

Martin Novotný. Gratulujeme. ZO FS Děčín.
*

Dne 18. února oslaví strojvedoucí a poté 
grafista ČD Petr Mimráček 65 let. Gratulují 
členové ZO FS Most.

*
Dne 20. února oslaví také půlstoletí na tom-

to světě strojvedoucí ČD pan Ota Žák. Otovi 
přejeme mnoho šťastných kilometrů a zároveň 
dobrou pohodu jak v práci, tak v rodinném ži-
votě. Kolegové a výbor mostecké organizace. 

*
Dne 21. února slaví 60let Petr Zelenka. Vše 

nejlepší přejí členové ZO FS Děčín.

*
Dne 23. února oslaví sedmdesáté naroze-

niny náš kolega Zdeněk Rys, člen nymbur-
ské základní organizace Federace strojvůdců. 
K tomuto významnému jubileu mu všichni 
blahopřejeme a do dalších let přejeme hodně 
zdraví, lásky, štěstí a životní spokojenosti. Vý-
bor a členové ZO FS Nymburk.

*
Dne 24. února oslaví 55 let  

František Remeš. Hodně zdraví a štěstí přeje 
ZO FS Děčín.

*
Dne 26. února oslaví 70. narozeniny strojve-

doucí ČD Cargo ve výslužbě pan Jiří Horák. 
Přejeme krásné prožití narozeninového dne,  
a hlavně hodně zdraví a pohody do budoucna. 
Výbor a členové mostecké organizace.

Po životě naplněném neúnavnou prací, láskou a obětavosti 
odešel od svých nejdražších pan Alois Chromec. Zemřel po 
těžké nemoci dne 21. ledna 2023 ve věku nedožitých 78 let.

Soutěž pro amatérské filmaře

Kraslický filmvláček
Železniční muzeum Kraslice a Český zemský svaz FISAIC spolu s dalšími spo-

lupořadateli vyhlašují u příležitosti 3. ročníku festivalu filmů s železniční témati-
kou „Kraslický filmVLáček“, který se uskuteční ve dnech 28. a 29. 7. 2023, soutěž 
amatérských filmařů nazvanou „O kraslické návěstidlo“.

Soutěž je vyhlášena ve věkových kategoriích do 20 let a nad 20 let s tématy:
* železniční provoz,
* historie železnic,
* akce pořádané pro veřejnost,
* činnost železničních spolků a muzeí
* volná tvorba - snímky s neželezniční tématikou natočené železničáři.

Doporučenými formáty jsou FMV, mpeg, avi a mp4, maximální délka snímku 
je 30 minut.

Snímky (nejvíce 3 na jednoho účastníka) zasílejte nebo osobně odevzdejte (na 
DVD, na USB flash discích nebo prostřednictvím www.uschovna.cz do 30. června 
t. r. na adresu Muzeum Kraslické dráhy,  ul. Kpt. Jaroše 2019, 358 01 Kraslice. 
Současně poukažte za každý přihlášený snímek částku 150,- Kč (6 euro) na účet  
č. 1693611/0300 (ČSOB, a.s.).

Bližší informace o akci poskytne Robert Koutný, tel. 602 203 548,  
robert.koutny@duo.cd.cz.                   

(rk)


